
BRM-V.0002.3.2013

Protokół Nr XXVII/13
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 15 maja 2013 r.

Sesja  odbyła  się  w  sali  Szydłowieckiego  Centrum  Kultury  i  Sportu– 
Zamek przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na  sesji  obecnych  było  13  radnych.  Nieobecni  usprawiedliwieni:  radny  Jan 
Depo i radny Marek Koniarczyk.
W  sesji  udział  wzięli  –  burmistrz  A.  Jarzyński,  zastępca  burmistrza 
K. Ziółkowski, skarbnik I.  Czarnota, sekretarz D. Kubiś, radcy prawni Iwona 
Zielezińska  i  Tomasz  Kęsik,  sołtysi,  kierownicy  wydziałów  i  jednostek 
podległych Gminie oraz osoby zaproszone

Ad.1.
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Bednarczyk otworzyła sesję, 
powitała zebranych i przewodniczyła obradom.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawiła ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXVI/13 z dnia 21 marca 2013 r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 

pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Szydłowiec,
b) przekazania  w  użyczenie  nieruchomości  zabudowanej  stanowiącej 

własność Gminy Szydłowiec,
c) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Szydłowiec,
d) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Szydłowiec,
e) wygaśnięcia mandatu radnego,
f) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2013-2022,
g) zmian w uchwale budżetowej na rok 2013.



8. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla gminy 
Szydłowiec”

9. Sprawozdanie  z  pracy  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds.  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie za rok 2012.

10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skiero-

wanych do Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania.
13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie obrad.

Z-ca burmistrza K. Ziółkowski zwrócił się o wprowadzenie do porządku sesji 
punktu  „podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne 
przekazanie  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  wraz 
z przeprowadzeniem  postępowania  o  zawarcie  umowy  koncesji  na  usługi 
zgodnie z ustawą z dnia 9 stycznia 2009 r., o koncesji na roboty budowlane lub 
usługi w zakresie administrowania Hotelu "Pod Dębem" utworzonego w wyniku 
realizacji projektu pt. „Odnowa zabytkowych obiektów i przestrzeni publicznej 
w Szydłowcu, poprawa funkcjonalności i dostępności infrastruktury kulturalnej 
i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza” 

oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie 
Nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  wraz 
z przeprowadzeniem  postępowania  o  zawarcie  umowy  koncesji  na  usługi 
zgodnie z ustawą z dnia 9 stycznia 2009r. o koncesji na roboty budowlane lub 
usługi  w  zakresie  administrowania majątkiem  wytworzonym  w  wyniku 
realizacji  projektu  pt.  "Międzygminna  Strefa  Aktywności  Gospodarczej 
i Inkubator Przedsiębiorczości w Szydłowcu"

Radny  K.  Gula  przypomniał,  że  na  poprzedniej  sesji  postawił  wniosek 
o zaproszenie p. Tadeusza Piętowskiego na sesję.

Przewod. poddała pod głosowanie 1 wniosek:
za – 12 głosów./jednogłośnie/
następnie poddała pod głosowanie 2 wniosek:
za – 12 głosów./jednogłośnie/

Poinformowała, że nowo wprowadzone uchwały będą rozpatrywane w pkt 7h 
i 7i.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Szydłowiec,
b) przekazania  w  użyczenie  nieruchomości  zabudowanej  stanowiącej 

własność Gminy Szydłowiec,
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c) przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie 
gminy Szydłowiec,

d) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Szydłowiec,

e) wygaśnięcia mandatu radnego,
f) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2013-2022,
g) zmian w uchwale budżetowej na rok 2013,
h) wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przekazanie  nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Szydłowiec wraz z przeprowadzeniem 
postępowania o zawarcie umowy koncesji na usługi  zgodnie z ustawą 
z dnia 9 stycznia 2009 r. o koncesji na roboty budowlane lub usługi 
w zakresie  administrowania Hotelu  "Pod  Dębem"  utworzonego 
w wyniku  realizacji  projektu  pt.  „Odnowa  zabytkowych  obiektów 
i przestrzeni  publicznej  w Szydłowcu,  poprawa  funkcjonalności 
i dostępności  infrastruktury  kulturalnej  i turystycznej  dla 
mieszkańców Mazowsza”,

i) wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przekazanie  nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Szydłowiec wraz z przeprowadzeniem 
postępowania o zawarcie umowy koncesji na usługi zgodnie z ustawą 
z dnia 9 stycznia 2009 r. o koncesji na roboty budowlane lub usługi w 
zakresie  administrowania majątkiem  wytworzonym  w  wyniku 
realizacji  projektu  pt.  "Międzygminna  Strefa  Aktywności 
Gospodarczej i Inkubator Przedsiębiorczości w Szydłowcu"

Ad.3.
Przewod. obrad poinformowała, że protokół Nr XXVI/13 z dnia 21 marca 2013 
roku  był  wyłożony  do  wglądu  i  ewentualnych  uzupełnień  w  Biurze  Rady 
Miejskiej w obowiązującym terminie. Nie zgłoszono uwag i wniosków wobec 
powyższego zaproponowała przyjęcie go bez odczytania.

Następnie poddała pod głosowanie  protokół Nr XXVI/13 sesji Rady Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 21 marca 2013 r. 
za –12 głosów. /jednogłośnie/

Ad.4.
Informację  z  prac  Burmistrza  Szydłowca  pomiędzy  sesjami  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu  za  okres  od  20  marca  do  14  maja  2013  roku  przedstawił 
burmistrz A. Jarzyński.
Poinformował,  że  26  kwietnia  2013  r.  i  5  maja  zostały  podpisane  umowy 
z wykonawcami  dot.  rewitalizacji  zamku,  wyspy  zamkowej  i  Parku 
Radziwiłłowskiego i zostały wprowadzone firmy na budowę. 
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W najbliższym okresie  zostaną zakończone prace związane z przetargiem na 
płytę Rynku Wielkiego, ul. Radomską i Skwer Staromiejski. Jest to kolejny etap 
projektu  „Odnowa  zabytkowych  obiektów  i  przestrzeni  publicznej 
w Szydłowcu, poprawa funkcjonalności i dostępności infrastruktury kulturalnej 
i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza”.

Poinformował  radnego  W.  Winiarskiemu  w  sprawie  wniosku  „Zaspokajanie 
potrzeb  społecznych  i  kulturalnych  miejscowości  Ciechostowice”  przez 
zagospodarowanie działki nr 69 - chodziło o plac zabaw. Niestety na tym terenie 
zadanie to nie może być zrealizowane. Należy przymierzać się na drugi rok do 
jakiegoś  innego  terenu.  Ten  teren  w  planie  zagospodarowania  jest  terenem 
zalewowym i nie uzyskamy zgody. Zwrócił się do W. Winiarskiego o złożenie 
wniosku na następny rok.

I. Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:
1. Zarządzenie Nr 29/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 marca 2013 roku 

w sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz  planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2013.

2. Zarządzenie Nr 30/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 26 marca  2013 roku 
w  sprawie  przedstawienia  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu 
Gminy Szydłowiec za rok 2012 wraz z informacją o stanie mienia Gminy 
Szydłowiec. 

3. Zarządzenie Nr 31/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 26 marca 2013 roku 
w sprawie  przedstawienia  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu 
Gminy Szydłowiec za rok 2012 wraz z informacją o stanie mienia Gminy 
Szydłowiec oraz planów finansowych instytucji kultury.

4. Zarządzenie Nr 32/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 26 marca  2013 roku 
w  sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonych  do 
sprzedaży ( Zdziechów dz. nr 188/12, 188/13, 188/14).

5. Zarządzenie Nr 33/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 26 marca 2013 roku 
w sprawie  określenia  instrukcji  użytkowania  samochodów  służbowych 
i gospodarki  paliwami  płynnymi  oraz  ustalenia  norm  zużycia  paliwa 
w samochodach służbowych.

6. Zarządzenie Nr 34/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 marca 2013 roku 
w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  instytucji  kultury  pn. 
Szydłowieckie Centrum Kultury i Sportu – Zamek za 2012 rok.

7. Zarządzenie Nr 35/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 8 kwietnia 2013 roku 
w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia  postępowania  o udzielenie  zamówienia  publicznego  na 
„Usługę edukacyjną w ramach realizacji projektu pt. „Dziecięca akademia 
przyszłości”  -"Wyrównywanie  szans  edukacyjnych  uczniów  poprzez 
dodatkowe  zajęcia  rozwijające  kompetencje  kluczowe  w  szkołach 
podstawowych"  w  roku  szkolnym  2012/2013  w  Gminie  Szydłowiec 
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współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  w  ramach  Europejskiego 
Funduszu  Społecznego  Projekt  pt.:  "Dziecięca  akademia  przyszłości  – 
wyrównywanie  szans  edukacyjnych  uczniów  poprzez  dodatkowe  zajęcia 
rozwijające kompetencje  kluczowe w szkołach podstawowych”,  w ramach 
Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Priorytet  IX,  Działanie  9.1, 
Poddziałanie 9.1.2 

8. Zarządzenie  Nr  36/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  12  kwietnia  2013 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  III  przetargu  na  zbycie  nieruchomości 
gruntowych  przeznaczonych  pod  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną 
i usługi, położonych w Szydłowcu przy ul. Kościuszki i powołania komisji 
przetargowej.

9. Zarządzenie  Nr  37/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  12  kwietnia  2013 
roku w sprawie ustalenia ceny wywoławczej w trzecim przetargu na zbycie 
nieruchomości  gruntowych  przeznaczonych  pod  zabudowę  mieszkaniową 
jednorodzinną i usługi, położonych w Szydłowcu przy ul. Kościuszki.

10. Zarządzenie Nr 38/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 kwietnia  2013 
roku  w  sprawie  zatwierdzenia  Regulaminu  organizacyjnego  Zespołu 
Edukacji i Finansów Oświaty w Szydłowcu.

11. Zarządzenie  Nr  39/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  22  kwietnia  2013 
roku  w  sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży ( ul. Staszica dz. nr 5746/4).

12. Zarządzenie  Nr  40/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  22  kwietnia  2013 
roku  w  sprawie   zmiany  Załącznika  nr  2  do  zarządzenia  Nr  33/2013 
Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  26  marca  2013  roku  w sprawie  określenia 
instrukcji  użytkowania  samochodów  służbowych  i  gospodarki  paliwami 
płynnymi oraz ustalenia norm zużycia paliwa w samochodach służbowych.

13. Zarządzenie  Nr  41/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  24  kwietnia  2013 
roku w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację w roku 
2013 zadania własnego gminy w zakresie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania problemów Alkoholowych i Narkomanii.

14.  Zarządzenie Nr 42/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 24 kwietnia 2013 
roku  w  sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży  (  Zdziechów dz.  nr:  188/4,  188/5,  188/6,  188/7,  188/8,  188/9, 
188/10, 188/110.).

15. Zarządzenie  Nr  43/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  24  kwietnia  2013 
roku  w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  na 
Roboty  z  zakresu  bieżącego  utrzymania  dróg  gminnych  i wewnętrznych 
tj.: Zadanie I – remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych dróg gminnych 
i wewnętrznych  w  2013  roku,  Zadanie  II  –  Profilowanie  dróg  gminnych 
i wewnętrznych o nawierzchni gruntowej żużlowej i tłuczniowej na terenie 
gminy Szydłowiec w 2013 roku.
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16. Zarządzenie  Nr  44/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  26  kwietnia  2013 
roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2013.

17. Zarządzenie  Nr  45/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  26  kwietnia  2013 
roku zmieniające uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2013 – 2022.

18. Zarządzenie  Nr  46/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  29  kwietnia  2013 
roku w sprawie przekazania sprawozdania finansowego Gminy Szydłowiec 
za 2012 rok.

19. Zarządzenie  Nr  47/2013  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  30  kwietnia  2013 
roku  w  sprawie  zatwierdzenia  Statutu  Spółki  dla  zagospodarowania 
Wspólnoty Gruntowej wsi Osięcin gmina Szydłowiec, powiat szydłowiecki, 
województwo mazowieckie.

20. Zarządzenie  Nr  48/2013 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  2 maja  2013 roku 
w sprawie sporządzenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży 
( ul. Partyzantów dz. nr:  5722/1, 5722/2, 5722/3, 5722/4, 5722/5, 5722/6, 
5722/7, 5722/8, 5722/9, 5722/10, 5722/11, 5722/12).

21. Zarządzenie  Nr  49/2013 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  2 maja  2013 roku 
w sprawie sporządzenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży 
ul. Strażacka dz. nr 4374/3).

22. Zarządzenie  Nr  50/2013 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  6 maja  2013 roku 
w sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz  planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2013.

23. Zarządzenie  Nr  51/2013 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  8 maja  2013 roku 
w sprawie  ogłoszenia  przetargu  na  zbycie  nieruchomości  gruntowych 
przeznaczonych  pod  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną,  położonych 
we wsi Zdziechów gmina Szydłowiec i powołania komisji przetargowej.

24. Zarządzenie Nr 52/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 10 maja 2013 roku 
w sprawie zatwierdzenia  uchwały Nr 2/2013 ogólnego zebrania  członków 
Wspólnoty  Gruntowej  wsi  Szydłowek  I  z  dnia  23  marca  2013  roku 
w sprawie przeznaczenia działki nr 65 o powierzchni 0,5737 ha do sprzedaży 
lub dzierżawy.

II. Burmistrz skierował do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące 
projekty uchwał:

1. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Szydłowiec.

2. Projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  w  użyczenie  nieruchomości 
zabudowanej stanowiącej własność gminy Szydłowiec.

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości 
i porządku na terenie gminy Szydłowiec.
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4. Projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej 
o charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  gminy 
Szydłowiec. 

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2013 – 2022.

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012.
7. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przekazanie 

Nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  wraz 
z przeprowadzeniem postępowania  o  zawarcie  umowy  koncesji  na  usługi 
zgodnie z ustawą z dnia 9 stycznia 2009r. o koncesji na roboty budowlane 
i usługi  w zakresie  administrowania majątkiem  wytworzonym  w  wyniku 
realizacji  projektu  pt.  "Międzygminna  Strefa  Aktywności  Gospodarczej 
i Inkubator Przedsiębiorczości w Szydłowcu".

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przekazanie 
Nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  wraz 
z przeprowadzeniem postępowania  o  zawarcie  umowy  koncesji  na  usługi 
zgodnie z ustawą z dnia 9 stycznia 2009 r., o koncesji na roboty budowlane 
i usługi  w zakresie  administrowania Hotelu  "Pod  Dębem"  utworzonego 
w wyniku  realizacji  projektu  pt.  „Odnowa  zabytkowych  obiektów 
i przestrzeni  publicznej  w  Szydłowcu,  poprawa  funkcjonalności 
i dostępności  infrastruktury  kulturalnej  i  turystycznej  dla  mieszkańców 
Mazowsza”.

Burmistrz przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu:
- Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie za rok 2012.
- Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla gminy Szydłowiec.
- Uchwalę  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Warszawie Zespól w Radomiu z dnia 24 kwietnia 2013 roku w sprawie 
opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2012.

- Zarządzenie nr 46/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 kwietnia 2013 
roku  w  sprawie  przekazania  sprawozdania  finansowego  Gminy 
Szydłowiec za 2012 rok.

Ponadto Burmistrz:
- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski komisji stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu.
- w okresie od 20 marca do 14 maja 2013 roku Burmistrz wydał 6 decyzji 

umorzeniowych dla osób fizycznych nadłączna kwotę 1218, 00 zł, w tym 
5 decyzji  w łącznym zobowiązaniu pieniężnym na kwotę 967, 00 oraz 
1 decyzję w podatku od nieruchomości na kwotę 251, 00 zł. zł. 
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Burmistrz  Andrzej  Jarzyński  wraz  z  przewodniczącą  Krystyną  Bednarczyk 
i wiceprzewodniczącym Leszkiem Jakubowskim złożyli Arturowi Łyczkowi – 
wiceprzewodniczącemu  Rady  Miejskiej  życzenia  z  okazji  siedemdziesiątych 
urodzin. 

Ad.5.
Skarbnik Gminy I. Czarnota poinformowała, że w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 
o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 20 lutego 2013 r. do 21 
marca  2013  r.  wprowadzone  zostały  następujące  zmiany  w  budżecie  gminy 
Szydłowiec. 

W budżecie gminy Szydłowiec na 2013r. dokonano zmian w trybie 
art. 257 ustawy o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od 21 marca 
do 15 maja 2013 r:

Zarządzeniem Nr 44/2013 Burmistrza Szydłowca z dnia 26 kwietnia 2013 r. 
dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

- W rozdziale  01095  -  Decyzją  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  31/2013 
z dnia  25.04.2013  r.  dokonano  zwiększenia  planu  dochodów  o  kwotę 
35.870  zł Kwota  przeznaczona  na  zwrot  części  podatku  akcyzowego 
producentom  rolnym,  zawartego  w  cenie  oleju  napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej.

- W rozdziale  85415  -  Decyzją  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  23/2013 
z dnia  12.04.2013  r.  dokonano  zwiększenia  planu  dochodów  o  kwotę 
59.072 zł Kwota  przeznaczona na dofinansowanie  pomocy materialnej 
dla uczniów, o charakterze socjalnym.

Kwota zwiększenia razem    94 942 zł.

Zarządzeniem Nr 50/2013  Burmistrza  Szydłowca z  dnia  6  maja  2013  r. 
dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

- W rozdziale 85295 - Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 34/2013 z dnia 
26.04.2013r.  dokonano  zwiększenia  planu  dochodów  o  kwotę  88.992  zł 
Kwota  przeznaczona  na  realizację  rządowego  programu  wspierania 
niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne.

Kwota zwiększenia razem 88 992 zł.

Łącznie  powyższymi  zarządzeniami,  w  okresie  objętym  niniejszą 
informacją, zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 183 934 zł.
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Ad.6.
Zastępca burmistrza K. Ziółkowski przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji. Poinformował, że na ostatniej sesji w dniu 21 marca 
2013 r. Rada Miejska podjęła uchwały: Nr 168/XXVI/13 – jest zrealizowana, 
Nr 169/XXVI/13 jest zrealizowana, Nr 170/XXVI/13 jest w trakcie realizacji, 
Nr  171/XXVI/13  jest  w  trakcie  realizacji,  Nr  172/XXVI/13  jest  w  trakcie 
realizacji,  Nr  173/XXVI/13  jest  w  trakcie  realizacji,  Nr  174/XXVI/13  jest 
zrealizowana.

Ad.7a.
Zastępca  burmistrza  K.  Ziółkowski  przedstawił  proj.  uchwały  w  sprawie 
sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Szydłowiec.

„Działka nr 191 o powierzchni 4800 m2,  położona we wsi Korzyce 
zgodnie  z  księgą  wieczystą  Nr  RA1S/00029034/1  stanowi  własność  Gminy 
Szydłowiec.

Nieruchomość  położona  jest  na  terenie  dla  którego  brak  jest 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a zgodnie ze „Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy 
Szydłowiec”,  uchwalonym  przez  Radę  Miejską  w  Szydłowcu  uchwałą 
Nr 169/XXVIII/2000 z dnia 14 listopada 2000 r. działka w pasie o szerokości 
100 mb od krawędzi drogi publicznej leży na terenach oznaczonych symbolem 
MR – tereny mieszkalnictwa, pozostała część działki leży na terenach rolnych.

Zgodnie  z  art.  35  ustawy z  dnia  21 sierpnia  1997 r.  o  gospodarce 
nieruchomościami (Dz.U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 ze zm.) właściwy organ 
sporządza  i  podaje  do  publicznej  wiadomości  wykaz  nieruchomości 
przeznaczonych do sprzedaży w którym określa się między innymi:
- oznaczenie  nieruchomości  według  księgi  wieczystej  oraz  katastru 

nieruchomości,
- powierzchnię nieruchomościami,
- przeznaczenie nieruchomości,
- cenę nieruchomości.

Odczytał dane z załącznika do proj. uchwały.

Nr działki Pow. działki Nr księgi 

wieczystej Położenie 

dzia

łki, 

opis 

nier

uch

om

ości 

i 

spo

sób 

jej 

Przeznaczenie działki Wartość działki
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ania

191 4800 m2
RA1S/0002903

4/1
Korzyce

Nieruchomość  położona  jest  na  terenie  dla  którego 

brak  jest  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego, a zgodnie ze „Studium Uwarunkowań 

i  Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego 

Miasta i Gminy Szydłowiec”, uchwalonym przez Radę 

Miejską w Szydłowcu Uchwałą Nr 169/XXVIII/2000 z 

dnia 14 listopada 2000 r. działka w pasie o szerokości 

100 mb od krawędzi drogi publicznej leży na terenach 

oznaczonych symbolem MR – tereny mieszkalnictwa, 

pozostała część działki leży na terenach rolnych 

17 100,00 zł.

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 
Komisja Edukacji – zapoznała się

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 11 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.

Na sesję przybyła radna Irena Świątkiewicz-Woda.

Ad.7b.
Sekretarz Gminy D. Kubiś przedstawiła proj. uchwały w sprawie przekazania 
w  użyczenie  nieruchomości  zabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy 
Szydłowiec wraz z uzasadnieniem.

„Uchwałą  Nr  60/XI/03  z  dnia  24  września  2003  roku  Rada  Miejska 
w Szydłowcu upoważniła Burmistrza Szydłowca do przekazania w użyczenie 
nieruchomości  położonej  w  Szydłowcu,  przy  ul.  Zamkowej  9,  na  rzecz 
Stowarzyszenia  Pomocy  Osobom  Niepełnosprawnym  w  Szydłowcu,  w  celu 
prowadzenia warsztatów terapii zajęciowej. Działając na podstawie cytowanej 
wyżej  uchwały  Burmistrz  w  dniu  1  października  2003  r.  zawarł  ze 
Stowarzyszeniem umowę  użyczenia,  przekazując   w użyczenie  nieruchomość 
zabudowaną,  oznaczona  jako  działka  ewidencyjna  4757,  położoną 
w Szydłowcu,  przy  ul.  Zamkowej  9  wraz  z  częścią  parterowego  budynkiem 
o powierzchni  477  m2,  składającego  się  z  15  pomieszczeń.  Z  budynku 
wyłączone zostały trzy pomieszczenia o łącznej powierzchni 36 m2, w których 
siedzibę  mają  działające  na  terenie  gminy  stowarzyszenia  kombatanckie, 
emeryckie oraz niewidomych i chorych na cukrzycę. 

Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu okres użyczenia wynosił 
10 lat. 

W  związku  z  tym,  iż  okres  ten  upływa  w  bieżącym  roku, 
a Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym w Szydłowcu zwróciło 
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się  o  przedłużenie  umowy  użyczenia,  zasadne  jest  podjęcie  uchwały  w  tej 
sprawie i  wyrażenie  zgody na przekazanie  Stowarzyszeniu w użyczenie  ww. 
nieruchomości,  na  kolejnych  10  lat,  z  przeznaczeniem  na  prowadzenie 
warsztatów terapii zajęciowej.”

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 

Radny  M.  Plewa  podziękował  za  podjęcie  tej  uchwały,  gdyż  jest  nie  tylko 
radnym  ale  również  członkiem  Zarządu  Stowarzyszenia  Pomocy  Osobom 
Niepełnosprawnym, któremu ta działka ma być przekazana w użyczenie. 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów. /jednogłośnie/

Ad.7c.
Naczel. K. Piotrowski przedstawił autopoprawkę:

W § 6 ust. 1 pkt 1 po słowach „tworzywa sztuczne” dodaje się słowo „metal”.

W § 6 po ust. 2 dodaje się ust. 3 w brzmieniu:
„3. Na nieruchomościach, na których znajdują się budynki, w których znajdują 
się więcej niż 2 mieszkania (dalej jako: ,,zabudowa wielorodzinna"), szkołach, 
przedszkolach, żłobkach, lokalach handlowych i gastronomicznych, zakładach 
pracy,  internatach,  pensjonatach,  hotelach,  ogródkach  działkowych  odpady 
komunalne zbierane są w pojemnikach o pojemności 240 1, 1100 1, 2200 1 lub 
5500 1 z podziałem na frakcje obejmujące:

a) papier,  karton,  tworzywa  sztuczne,  metale,  opakowania 
wielomateriałowe, 

b) szkło,
c) odpady  biodegradowalne  (m.  in.  stanowiące  części  roślin,  odpady 

komunalne pochodzące z pielęgnacji zieleni),
d) pozostałe  ulegające  biodegradacji  odpady  komunalne,  resztki 

z sortowania.”

Z § 8 usuwa się ust. 2. 

a  następnie  przedstawił  proj.  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu 
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  gminy  Szydłowiec  wraz 
z uzasadnieniem.
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„Wojewoda Mazowiecki rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 25 stycznia 
2013 r. stwierdził nieważność § 3 ust. 1 pkt 2 i 3, § 7, § 16, § 17, § 21 i § 22  
Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  gminy  Szydłowiec 
zwanego  dalej  "regulaminem",  przyjętego  uchwałą  Nr  155/XXIII/12  Rady 
Miejskiej  w  Szydłowcu  z  dnia  18  grudnia  2012  roku  w  sprawie  przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Szydłowiec .
Wojewoda  Mazowiecki  wskazał,  że  od  1996  roku  nastąpiło  uściślenie 
i zawężenie uprawnień Rady w zakresie obowiązków określanych regulaminem, 
w związku z tym w uchwalanym przez Radę regulaminie utrzymania czystości 
i porządku na terenie gminy mogą znaleźć się tylko takie postanowienia, których 
przedmiot mieści się w ściśle określonym zakresie ustawy z dnia 13 września 
1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz. U. 2012.391).
W związku z tym, zgodnie z cytowanym rozstrzygnięciem z treści Regulaminu 
usunięte zostały zakwestionowane zapisy.
W  celu  ujednolicenia  treści  regulaminu  niezbędne  jest  uchwalenie  nowego 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Szydłowiec.
Projekt  Regulaminu w ujednoliconej  formie  został  zaopiniowany pozytywnie 
przez  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w  Szydłowcu, 
Postanowieniem nr 2/13 z dnia 21.03.2013 r.”

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –po uwzględnieniu autopoprawek powyższy projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja  Budżetu- powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała  pozytywnie  po 
uwzględnieniu autopoprawek

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów. /jednogłośnie/

Ad.7d.
Dyr. MOPS Józef Czerwiak przedstawił proj. uchwały w sprawie regulaminu 
udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Szydłowiec oraz uzasadnienie.
„Dnia 1 października 2012 r. weszło w życie rozporządzenie Rady Ministrów 
z dnia 17 lipca 2012 r.  w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych 
oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej (Dz.U. z dnia 17 lipca 
2012r. poz. 823) 
Aktualnie  po  zmianach  kryterium  dochodowe  dla  osoby  samotnie 
gospodarującej wynosi 542,00 zł, a kryterium na osobę w rodzinie 456,00 zł.
Nowe  kryteria  dochodowe  będą  obowiązywały  przy  składaniu  wniosków 
o przyznanie  stypendium  na  rok  szkolny  2013/2014  czyli  od  miesiąca 
1 września 2013 r.
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Mając powyższe na uwadze uprzejmie proszę o podjęcie niniejszej uchwały.”

Opinie komisji:
Komisja Edukacji - powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Radna D. Jakubczyk zapytała czy nie byłoby zasadne by w § 9 ust. 2 określić 
tryb  odwołania  od  decyzji  odmawiającej  przyznanie  świadczenia  pomocy 
materialnej na które przysługuje odwołanie – chociażby dodać, w jakim terminie 
i do kogo.

Dyr. J. Czerwiak – odwołanie można złożyć w każdej chwili, w terminie 14 dni 
od otrzymania decyzji zgodnie z Kpa.

Radna D. Jakubczyk zaproponowała uściślenie tego. 
Dyr. J. Czerwiak odpowiedział, że każda decyzja o przyznaniu stypendium lub 
zasiłku  szkolnego  zawiera  na  dole  pouczenie,  w  jakim  terminie  odwołanie 
należy złożyć i do kogo. Jest to sformułowane w decyzji.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów. /jednogłośnie/

Ad.7e.
Przewod. obrad poinformowała, że do Wojewody Mazowieckiego Pana Jacka 
Kozłowskiego zostały  przez p.  Stefana  Wesołowskiego i p. Sławomira  Nojka 
skierowane  wnioski  o  stwierdzenie  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Rady 
Miejskiej w Szydłowcu radnych Leszka Jakubowskiego, Jana Depo oraz Marka 
Plewy.
Następnie  Przewodnicząca  odczytała  te  dwa  wnioski  oraz  pismo  do 
Mazowieckiego  Urzędu  Wojewódzkiego  Oddział  Prawny  w  Radomiu 
udzielające odpowiedzi na powyższe wnioski.
Stwierdziła,  że  na  podstawie  tego  pisma  został  sporządzony  proj.  uchwały 
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Marka Plewy, który odczytała.

Na podstawie art. 190 ust. 1 pkt 2a, ust. 2 – 4 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. 
Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw ( Dz. U. 
z 2010 r. Nr 176, poz. 1190 ze zmianami), w związku z art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 
5 stycznia 2011 r. przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, 
poz. 113 ze zmianami ) Rada Miejska w Szydłowcu uchwala, co następuje:

§ 1. 
Stwierdza się wygaśnięcie mandatu radnego Pana Marka Plewy wybranego do 

Rady Miejskiej w Szydłowcu w okręgu wyborczym Nr 7 z listy nr 29 zgłoszonej przez 
Komitet Wyborczy Porozumienie Samorządowo-Gospodarcze.
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§ 2.
Uchwałę podaje się do publicznej wiadomości poprzez wywieszenie na tablicy 

ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Szydłowcu oraz zamieszczenie jej treści w Biuletynie 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Szydłowcu. 

§ 3.
Uchwałę  doręcza  się  niezwłocznie  zainteresowanemu  oraz  przekazuje 

Wojewodzie Mazowieckiemu i Komisarzowi Wyborczemu w Radomiu. 

§ 4.
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewod.  obrad  udzieliła  głosu  radnemu  M.  Plewie  w  celu  przedstawienia 
wyjaśnienia:
„Oskarża  się  mnie  o  łamanie  art.  24f  ustawy  o  samorządzie  gminnym 
a mianowicie, że prowadzę działalność gospodarczą z wykorzystaniem mienia 
gminy. Jako prezes Szydłowieckiej Spółdzielni Mieszkaniowej stwierdzam, że 
administrujemy nie zarządzamy i tak to jest w umowach z tymi wspólnotami - 
administrujemy Wspólnotami Mieszkaniowymi.  Natomiast  zarządzanie to jest 
osobne  pojęcie,  które  jest  wyraźnie  podane  w  ustawie  o  własności  lokali. 
Zarządzanie  jest  wtedy,  kiedy  Zarząd  Wspólnoty  Mieszkaniowej  umową 
notarialną zleca zarządzanie swoimi częściami wspólnymi nieruchomości. Więc 
tu  występuje  błąd  w  rozumowaniu.  Nie  ma  zarządzania  jest  tylko 
administrowanie.  Nie  mamy  żadnego  wpływu  na  majątek  Wspólnoty 
Mieszkaniowej. Teraz trzeba by rozważyć czy mamy do czynienia z majątkiem 
Gminy  czy  z  majątkiem  Wspólnoty  Mieszkaniowej.  I  znowu  wyroki  NSA 
w swoich uzasadnieniach podają, że nie może być mowy o majątku Gminy tylko 
o majątku Wspólnoty.  Jest  to  szeroko uzasadnione.  Nie chcę przedłużać,  ale 
w przedłożonym  piśmie  szczegółowo  wyjaśniłem.  Żałuję  tylko,  że  opinia 
prawna naszej zacnej pani radczyni była tak niestety jednostronna i wskazała 
jednoznacznie,  że  rzeczywiście  powinienem mięć  uchylony  ten  mandat.  Nie 
ukrywam,  że  i  takie  wyroki  sądowe  też  miały  miejsce,  że  w  podobnych 
sytuacjach sąd podejmował decyzję, że powinien być mandat wygaszony. Ale są 
też  wyraźne  wyroki  sądów  łącznie  z  NSA,  które  takie  decyzje  uważają  za 
nieważne  i  są  uchylane  i  ludzie  już  się  od  tego  odwoływali.  Identyczny, 
dokładnie taki sam przykład miał miejsce w Radzie Miejskiej w Radomiu i tam 
radny  nie  miał  wygaszonego  mandatu.  Ta  informacja  została  skierowana  do 
organów prawnych wojewody i to zostało zaakceptowane. Ja osobiście nie czuję 
się  w żaden  sposób  winny  naruszeniu  tego  przepisu.  Bo  gdyby  tak  było  to 
pewnie sam bym w odpowiednim momencie złożył rezygnację z członkostwa 
w Radzie  Miejskiej.  Bardzo będę  wdzięczny  za  wzięcie  pod uwagę tego,  że 
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różne są wyroki sądów, że nie jest to rzecz jednoznaczna i należałoby wziąć to 
pod uwagę.- może żeby to ktoś inny to rozstrzygał.”

Radny P. Bloch zapytał, skoro cytowana jest ustawa o samorządzie gminnym 
a w podstawie prawnej tego proj. uchwały jest ordynacja wyborcza do rad gmin 
czy tu nie ma jakiegoś konfliktu? 

Radca  I.  Zielezińska  odpowiedziała,  że  zastosowanie  mają  stare  przepisy 
ordynacja wyborcza do rad gmin, dlatego, że tam został uchylony taki przepis, 
który rodził wątpliwości Natomiast na podst. art. 16 jeszcze do tej kadencji mają 
zastosowanie przepisy starej ordynacji a nie kodeksu wyborczego. 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 0 głosów, przeciwnych – 11 głosów, wstrzymujących się – 2 
głosy.

Przewod. obrad poinformowała o piśmie złożonym przez nieobecnego na sesji 
radego M. Koniarczyka.

Ad.7f.
Skarbnik I. Czarnota odczytała treść proj. uchwały w sprawie zmiany uchwały 
WPF na lata 2013-2022.

Objaśnienia  do  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2013-2022.
1. Zmiany  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Szydłowiec  na  lata 

2013-2022, wynikają ze zmiany załącznika Wykaz Przedsięwzięć do WPF, 
w którym wprowadza się:
- zadanie  wieloletnie  -  do  2014  r.  pn.  „Innowacyjny  system  wsparcia 

rozwoju ekonomii społecznej na południowym Mazowszu”,
- aktualizuje  się  harmonogram  realizacji  projektu  pn.  „Odnowa 

zabytkowych obiektów i przestrzeni publicznej, poprawa funkcjonalności 
i  dostępności  infrastruktury kulturalnej  i  turystycznej  dla  mieszkańców 
Mazowsza”, 2013 r. § 6059 + 1.000 zł (zwiększenie), 2014 – 1.000 zł 
(zmniejszenie)

2. W  roku  2013  zaktualizowano  wielkości  planu  dochodów  i  wydatków 
zgodnie z dokonanymi zmianami w budżecie.

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 
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Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów. /jednogłośnie/

Ad.7g.
Skarbnik  I.  Czarnota  odczytała treść  proj.  uchwały  w  sprawie  zmian 
w uchwale budżetowej na rok 2013.

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów. /jednogłośnie/

Przewod. obrad ogłosiła 10 min. przerwę w obradach.

Ad.7h.
Insp. Anna Nowocień odczytała proj. uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne  przekazanie  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy 
Szydłowiec  wraz  z  przeprowadzeniem  postępowania  o  zawarcie  umowy 
koncesji na usługi  zgodnie z ustawą z dnia 9 stycznia 2009 r., o koncesji na 
roboty budowlane lub usługi w zakresie administrowania Hotelu "Pod Dębem" 
utworzonego w wyniku realizacji projektu pt. „Odnowa zabytkowych obiektów 
i przestrzeni  publicznej  w Szydłowcu,  poprawa funkcjonalności  i  dostępności 
infrastruktury  kulturalnej  i  turystycznej  dla  mieszkańców  Mazowsza” 
a następnie uzasadnienie.

„Gmina Szydłowiec realizuje projekt pt. „Odnowa zabytkowych obiektów 

i przestrzeni publicznej w Szydłowcu, poprawa funkcjonalności  i dostępności 

infrastruktury kulturalnej  i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza”,  umowa 

o dofinansowanie  nr  RPMA.05.02.00-14-004/10-00  współfinansowany 

z Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego,  Priorytet V „Wzmacnianie 

Roli  Miast  w  Rozwoju  Regionu”  Działanie  5.2  „Rewitalizacja  Miast” 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Mazowieckiego  2007-

2013. W wyniku realizacji projektu powstał kompleks restauracyjno - hotelowy 

Hotel  "Pod Dębem".  W wyniku przebudowy i  remontu  istniejącego budynku 

znajdującego  się  w  pierzei  Rynku  powstał  hotel  z  częścią  gastronomiczną, 
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sypialnianą  i  konferencyjną.  W  budynku  bocznym  znajduje  się  Centrum 

Informacji Turystycznej.

W  celu  zapewnienie  kompleksowego  administrowania  powstałym  obiektem, 

Beneficjent  musi  wyłonić  Operatora  zewnętrznego  w  drodze  przetargu 

nieograniczonego.  Po  przeanalizowaniu  pisma  z  MJWPU,  w  którym 

otrzymaliśmy wytyczne dotyczące sposobu wyłonienia operatora zewnętrznego. 

Procedura  wyboru  operatora  powinna  zostać  przeprowadzona  w  sposób 

przejrzysty  i ogólnodostępny  bez  ograniczenia  konkurencyjności.  Powstały 

wątpliwości czy wybór operatora bez wynagrodzenia, jest zgodny z przepisami 

Ustawy  PZP.  Po  zapoznaniu  się  z  treścią  ustawy  o  koncesji  na  roboty 

budowlane i usługi (Dz. U. z 2009 r. Nr 19, poz. 101 ze zm.)  doszliśmy do 

wniosku,  że  taki  sposób  wyboru  operatora  zewnętrznego  może  przynieść 

oczekiwane  efekty.  Ustawa  ta  dopuszcza  możliwość  koncesji  na  usługi  - 

wyłącznie  prawo  do  wykonywania  usług,  w tym  pobierania  pożytków,  albo 

takie  prawo  wraz  z  płatnością  koncesjodawcy.  Dobrym  przykładem 

zastosowania takiej procedury jest Urząd Miasta Torunia, który przeprowadził 

procedurę  wyłonienia  operatora  zewnętrznego  dla  swojego  Inkubatora 

Technologicznego poprzez zastosowanie przepisów tejże ustawy.

Ustawa  o  koncesji  pozwala  na  przekazanie  obiektów  za  wynagrodzeniem 

w postaci  prawa  do  eksploatacji,  w  tym  pobierania  pożytków  z  przedmiotu 

koncesji  z  zastrzeżeniem  braku  możliwości  zmiany  sposobu  wykorzystania 

i przeznaczenia powstałych w wyniku realizacji projektu obiektów, zachowania 

wszelkich wskaźników realizacji projektu oraz wypełniania wszelkich założeń 

projektu.  Zgodnie z  art.  24 ust.  1  ustawy o koncesji  okres,  na który zostaje 

zawarta  umowa  koncesji,  powinien  uwzględniać  zwrot  nakładów 

Koncesjonariusza  poniesionych  w  związku  z  wykonywaniem  koncesji  i  nie 

może  być  dłuższy  niż:  w  przypadku  koncesji  na  usługi  -  15  lat.  Gmina 

Szydłowiec chce przekazać budynek Hotelu "Pod Dębem" na okres min. 10 lat, 

ponieważ  daje  to  możliwość  przekazania  obiektów  bez  ponoszenia  kosztów 
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wynagrodzenia  operatora  wyłącznie  za  prawo  do  wykonywania  usługi 

i pobierania  pożytków wynikających  z  eksploatowania  obiektów.  Wyłonienie 

operatora  zewnętrznego  w postępowaniu  przygotowanym  i przeprowadzonym 

zgodnie z ustawą o koncesji  pozwoli wypełnić założenia zawarte w Studium 

Wykonalności oraz przyczyni się do efektywnego wykorzystania przygotowanej 

infrastruktury, która nadal pozostanie własnością Gminy Szydłowiec.”

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 
Radny  P.  Bloch  -  jest  zapisane,  że  sposób  wyboru  operatora  zewnętrznego 
może przynieść oczekiwane efekty zapytał, jakie to będą efekty.

Odpowiedzi udzieliła insp. Anna Nowocień - budynek będzie nadal własnością 
Gminy Szydłowiec, ale będzie administrowany przez osobę z zewnątrz czyli nie 
bezpośrednio przez UM. Osoba ta będzie mogła wypracowywać dla siebie zysk, 
a budynek będzie spełniał swoją funkcję, czyli będzie hotelem. Gmina aplikując 
o środki pochodzące z Unii Europejskiej nie może czerpać żadnych dochodów 
z tej infrastruktury.

Radny P. Bloch zapytał, przez jaki okres Gmina by nie miała żadnego dochodu.

Odpowiedź insp. Anny Nowocień - 10 lat.

Radny W. Cieloch  - jak wyłonimy tego operatora to nie da się ukryć, że ten 
budynek przez 10 lat użytkowania zostanie zniszczony. Po 10 latach odchodzi 
ten  człowiek  i  zostawia  to  w  takim  stanie,  czy  doprowadza  budynek  do 
pierwotnego  stanu?  Kończy  mu  się  umowa,  plajtuje  i  odchodzi,  zostawia 
budynek w gorszym stanie. Jak to będzie? Zdaniem radnego powinno to być 
w formie kaucji. 

Radny M. Plewa przedstawił jak wygląda wg. niego ta sprawa. Gmina wydała 
określone  środki  na  odnowienie,  postawienie  pięknego  obiektu.  Gross  to 
fundusze  unijne nie  mniej  i  gminne środki  też.  I  kiedy już ten obiekt  został 
pięknie odrestaurowany teraz mamy nieodpłatnie oddać komuś, kto będzie się 
na  tym  bogacił.  My  stajemy  w  tym  wszystkim  pod  pręgierzem,  szantażem 
finansowym polegającym na tym, że jeśli tego nie zrobimy to będziemy musieli 
zwrócić 22% VAT od całej inwestycji, przedsięwzięcia projektu kluczowego. 
Jeśli to zrobimy to tego podatku nie będziemy oddawać, ale jak wytłumaczyć 
naszym wyborcom,  że  obiekt  wybudowany  za  ciężkie  pieniądze  też  gminne 
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oddajemy komuś na zasadzie – bierz i działaj. I komu, na jakiej podstawie – na 
podstawie  przetargu?  Jeśli  tam  nie  ma  bodźca  finansowego  to  jest  typowo 
uznaniowy przetarg. Siądzie komisja i wybierze kogoś, kogo uzna za stosowne, 
na  podstawie  bliżej  nieprecyzyjnych,  uznaniowych  kryteriów  tego,  w  jaki 
sposób  ten  ktoś  chce  wykorzystać  ten  obiekt.  Po  obradach  komisji 
w poniedziałek pomimo wyjaśnień nic go nie przekonało,  co do podjęcia  tej 
uchwały za wyjątkiem aspektu szantażu – jak tego nie zrobicie to oddacie 23%. 
I  dzisiaj  ma  nadal  wątpliwości  czy  radni  nie  robią  tego  zbyt  szybko  i  zbyt 
pochopnie. Czy nie ma jakichś innych metod wykorzystania tego obiektu. Może 
warto  jeszcze  się  rozejrzeć  i  zastanowić.  W  uzasadnieniu  do  proj.  uchwały 
podaje się przykład tylko miasta  Torunia,  w którym coś tam w tym temacie 
zostało  zrobione  –  nie  do  końca  zrozumiałe  przez  radnego.  Stwierdził,  iż 
powiedział to wszystko, bo nie jest przekonany, co do podjęcia tej uchwały.
Z-ca  burmistrza  K.  Ziółkowski -  jest  to  jedno  z  pierwszych  tego  typu 
przeprowadzanych postępowań związanych z wyłonieniem operatora. Były już 
przeprowadzane  dwa  przetargi  na  Centrum  Inwestora  i  Inkubator 
Przedsiębiorczości.  Zgłosili  się  chętni  do  obsługi  tego  zadania  za  pieniądze, 
które  Gmina  miała  jeszcze  dopłacić.  Czyli  nie  to,  że  operator  bierze 
w użytkowanie obiekt, ale jeszcze trzeba by wyłożyć pieniądze żeby zapłacić za 
zatrudnionych pracowników, za wszystkie media i jeszcze za jakieś inne rzeczy. 
W pierwszym przypadku było to 2 mln zł na 5 lat, a w drugim ponad 3 mln zł. 
Nas to też denerwuje, że nie można tego zrobić w inny sposób i na tym zarobić. 
Gmina mogłaby otworzyć działalność i prowadzić hotel. Kwestia jest taka, że 
akurat 85% dołożyła do tego Unia. Szukaliśmy sposobu i znaleźliśmy obiekt 
w Toruniu, który  zaczęto w jakiś sposób użytkować. I my chcemy zrobić w ten 
sam sposób.  Wszytko to  jest  konsultowane w Jednostce.  Tak to  wygląda  na 
dzień dzisiejszy. A odnośnie tego, co radny W. Cieloch podnosił  to w pkt 2 
pisze,  że  „zasady  wszystkie  zostaną  określone  przez  burmistrza”  Musi  być 
przygotowana specyfikacja i tam będzie określone, w jakim stanie operator ma 
oddać obiekt po okresie użytkowania. 

Radny W. Winiarski  w podsumowaniu tego projektu i tego wszystkiego, co 
zostało powiedziane trzeba pamiętać, że Unia Europejska daje nam środki, że 
nie byłoby nas stać na remont tych obiektów. 
Druga sprawa to jest utrzymanie tego obiektu. Przecież zawsze twierdziliśmy, że 
wyremontujemy i jeszcze na tym zarobimy, bo ktoś nam zapłaci za wynajem 
Gdybyśmy  nawet  prowadzili  działalność  to  nie  wiadomo  na  ile  by  to  było 
rentowne. My jesteśmy takim przykładem gminy w Polsce, że wykorzystujemy 
środki  unijne  jednak  pokazuje  też  jak  trzeba  dobrze  analizować  sprawy 
z pozyskiwaniem tych środków. Zabrakło jednak strategicznego spojrzenia, co 
by nam było potrzebne. Unia dawała nam programy a my z tych programów 
korzystaliśmy. Natomiast powinniśmy pomyśleć o przyszłości i ile nas to będzie 
kosztowało. Wydatkujemy pieniądze i powinniśmy później na tych inwestycjach 
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również  zarobić.  Jest  potrzebna  na  przyszłość  pewna  strategia.  Powinniśmy 
dogłębnie dopracować strategię dla rozwoju gminy dostosowując ją do naszych 
potrzeb.

Radna I.  Świątkiewicz-Woda powiedział,  że  dochodzą  do niej  głosy  opinii 
publicznej  pytające,  dlaczego  obiekty  przy  ul.  Kolejowej  nie  są  użytkowane 
a Gmina ponosi koszty utrzymania. Przekazanie, więc tych obiektów pod czyjąś 
kuratelę pozbawia Gminę tych kosztów a to są pewne zyski. Zdaniem radnej 
będzie to zaspokojenie opinii publicznej. 

W tej dyskusji poruszane jest kilka wątków zauważył burmistrz A. Jarzyński 
Z jednej  strony  bardzo  mocno  aspirowaliśmy  do  tego,  co  jest  przedmiotem 
dyskusji – hotel, Regionalne Centrum czy teraz zamek. Dzięki pewnym ludziom 
koszt to 15%. Dobrze, że były takie programy, z których mogliśmy skorzystać. 
Na ten  temat  była  mowa w 2009,  2010 roku,  kiedy już  należało  aspirować. 
Wtedy  już  była  mowa,  że  Gmina  nie  może  prowadzić  konkurencyjnej 
działalności  wobec  swoich  mieszkańców.  Podobna  sytuacja  jest  i  w  tym 
przypadku.  To,  że  po  raz  trzeci  ogłaszany  jest  przetarg  na  organizację,  na 
operatora  to  jest  nasz  problem.  Bo  to,  co  powiedział  K. Ziółkowski  padały 
wysokie  kwoty.  Obiekt  się  podobał,  ale  utrzymanie  i operator  by  kosztował. 
W związku z tym jest dzisiaj szansa żebyśmy w sposób transparentny i zgodnie 
z opiniami Maz.  Jednostki  Programów Unijnych to poprowadzili.  Aby nasze 
działania, determinacja w tych działaniach żeby ten obiekt zafunkcjonował. 
Przypomniał,  że  składał  relacje  z  obiektów  przy  ul.  Kolejowej,  że  tam  się 
odbywają  regularnie  różne  spotkania.  Są  propozycje  innych  jednostek,  które 
chcą tam wejść i należy tą okazję wykorzystać. Kosztów juz wtedy Gmina nie 
będzie  ponosiła.  Ten,  który  będzie  użytkował  będzie  płacił  podatek,  koszty 
związane  z  mediami  itd..  Podobnie  jest  z  hotelem.  Przeszło  30  lat  budynek 
hotelu nie był użytkowany. I udało się coś zrobić. Udało się pozyskać pieniądze 
i  też  tylko  15%  naszego  udziału.  Jeśli  dzisiaj  puścimy  operatora  to  będzie 
podobnie jak z  tą  kawiarnią,  co jest  na dole  w ratuszu,  która  nie  jest  nasza 
w sensie  prowadzenia  działalności.  Dzierżawca  wygrał  przetarg,  urządził, 
całkowicie zmodyfikował i to on prowadzi działalność i czerpie profity. Za rok 
będzie  trzeci  obiekt  i  też  będziemy mieli  odprowadzany podatek,  też  będzie 
funkcjonalny  obiekt.  Idziemy  w  kierunku  oferty  turystycznej.  Zamek,  sale 
konferencyjne,  na  które  również  trzeba  będzie  wyłonić  zarządzającego  czy 
operatora. Zwrócił się do radnych o podejście strategiczne. Stwierdził, że takie 
są przepisy i nie da się nic innego zrobić.

Radny P. Bloch  poprosił o wyjaśnienie gdyż w uzasadnieniu jest podane, że 
hotel powstał z częścią gastronomiczną.
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Burmistrz A. Jarzyński - hotel powstał z częścią gastronomiczną, bo będzie 
drugi etap budowy tej części  z tyłu. Część restauracyjno – cateringowa, sala 
konferencyjna będzie w obiekcie, który całkowicie od zera jest do zrobienia. Są 
już pozwolenia na budowę, są dokumenty. 

Radny A. Łyczek odpowiedział na pytanie -co my z tego mamy. „Gdybyśmy 
nie  ruszyli  tego  tematu  to  dom  Anny  Sapieżyny  pewnie  by  się  zawalił 
i stracilibyśmy go bezpowrotnie. Teraz dochody z niego stracimy na 10 lat, ale 
później  będzie  nasz.  Dotyczy  to  samo  innych obiektów.  My wszyscy  z tego 
mamy to,  że  dziedzictwo,  które nasi  przodkowie  nam przekazali  nie  ulegnie 
dewastacji i degradacji. Tak jak np. zamek, jeśli go nie ruszymy z pomocą to nie 
ruszymy z własnym budżetem. My tylko odraczamy to na 10 lat i to się nam 
opłaci.” 

Przewod. obrad  dodała,  że Marszałek poinformował,  że w Płocku wykonali 
muzeum,  remont  w rynku i  też  musieli  oddać.  Ale  tym sposobem nastąpiło 
większe  zatrudnienie,  przyjeżdża  więcej  gości  i  budynki  są  wyremontowane. 
Płock  nie  byłby  w  stanie  tego  wykonać  we  własnym  zakresie,  z  własnego 
budżetu. 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 11 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy.

Ad.7i.
Insp. Anna Nowocień odczytała proj. uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne  przekazanie  Nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy 
Szydłowiec  wraz  z  przeprowadzeniem  postępowania  o  zawarcie  umowy 
koncesji  na  usługi  zgodnie  z  ustawą  z  dnia  9  stycznia  2009r.  o  koncesji  na 
roboty  budowlane  lub  usługi  w  zakresie  administrowania majątkiem 
wytworzonym  w  wyniku  realizacji  projektu  pt.  "Międzygminna  Strefa 
Aktywności Gospodarczej i Inkubator Przedsiębiorczości w Szydłowcu"

„Gmina  Szydłowiec  zrealizowała  projekt  pt.  „Międzygminna  Strefa 

Aktywności  Gospodarczej  i Inkubator  Przedsiębiorczości  w  Szydłowcu”, 

umowa o dofinansowanie nr RPMA.01.03.00-14-011/09-00 współfinansowany 

ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007 – 

2013; Priorytet I Tworzenie warunków dla rozwoju potencjału innowacyjnego 

i przedsiębiorczości na Mazowszu; Działanie 1.3. Kompleksowe przygotowanie 
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terenów pod działalność gospodarczą. W wyniku realizacji  projektu powstały 

dwa budynki: Centrum Obsługi Inwestora oraz Inkubator Przedsiębiorczości. Są 

to  obiekty  w  pełni  przystosowane  i  wyposażone  dla  osób  prowadzących 

działalność gospodarczą lub zamierzających taką działalność rozpocząć. Celem 

projektu  jest  zaktywizowanie  mieszkańców  gminy  Szydłowiec  i  gmin 

ościennych  w  kierunku  prowadzenia  własnej  działalności  gospodarczej, 

ułatwienia  prowadzenia  takiej  działalności  poprzez zlokalizowanie w jednym 

miejscu  wielu  firm  służących  pomocą  przedsiębiorcom  oraz  umożliwienie 

korzystania z pomieszczeń biurowych na preferencyjnych zasadach. 

Rezultatem  z  utworzenia  Międzygminnej  Strefy  Aktywności  Gospodarczej 

i Inkubatora  Przedsiębiorczości  jest  stworzenie  miejsca  propagowania 

i wspierania działalności gospodarczej w regionie poprzez:

a) stworzenie  kompleksowo  przygotowanych  budynków  do  prowadzenia 

działalności gospodarczej na preferencyjnych warunkach, 

b) stworzenie  możliwości  scentralizowania  firm z otoczenia  biznesu oraz 

zatrudnienia pracowników w celach doradczych. 

W celu  zapewnienie  kompleksowego  administrowania  obiektami  powstałymi 

w wyniku realizacji w/w projektu Gmina Szydłowiec została zobowiązana przez 

MJWPU  do  wyłonienia  operatora  zewnętrznego  w  drodze  przetargu 

nieograniczonego.  Pierwszy  przetarg  na  wyłonienie  operatora  zewnętrznego 

został  ogłoszony w listopadzie  2012 r.  niestety  oferty,  które  zostały  złożone 

w przetargu znacznie przewyższały kwotę jaką Zamawiający/Gmina Szydłowiec 

mogła przeznaczyć na realizację zadania,  toteż przetarg został  unieważniony. 

W dniu 7 grudnia 2012 r. został ogłoszony ponowny przetarg. Postępowanie to 

zostało  również  unieważnione,  ponieważ  kwoty  złożonych  ofert  znacznie 

przekraczały  kwotę  przeznaczoną  na  zrealizowanie  przetargu.  Dwukrotnie 

ogłaszane  przetargi  nieograniczone  nie  przyniosły  oczekiwanego  efektu.  Po 

przeanalizowaniu pisma z MJWPU oraz dokumentów przetargowych powstały 

wątpliwości  czy  wybór  operatora  bez  wynagrodzenia,  a jedynie  za  koszty 
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utrzymania obiektów jest zgodny z przepisami Ustawy PZP. Po zapoznaniu się 

z treścią ustawy o koncesji na roboty budowlane i usługi doszliśmy do wniosku, 

że  taki  sposób  wyboru  operatora  zewnętrznego  może  przynieść  oczekiwane 

efekty. Ustawa ta dopuszcza możliwość koncesji na usługi - wyłącznie prawo do 

wykonywania  usług,  w tym  pobierania  pożytków,  albo  takie  prawo  wraz 

z płatnością koncesjodawcy. Dobrym przykładem zastosowania takiej procedury 

jest Urząd Miasta Torunia, który przeprowadził procedurę wyłonienia operatora 

zewnętrznego dla swojego Inkubatora Technologicznego poprzez zastosowanie 

przepisów  ustawy  o koncesji.  Ustawa  o  koncesji  pozwala  na  przekazanie 

obiektów  za  wynagrodzeniem  w  postaci  prawa  do  eksploatacji,  w  tym 

pobierania pożytków z przedmiotu koncesji z zastrzeżeniem braku możliwości 

zmiany sposobu wykorzystania i przeznaczenia powstałych w wyniku realizacji 

projektu obiektów, zachowania wszelkich wskaźników realizacji projektu oraz 

wypełniania  wszelkich  założeń  projektu.  zgodnie  z  art.  24  ust.  2  ustawy 

o koncesji  okres,  na  który  zostaje  zawarta  umowa  koncesji,  powinien 

uwzględniać  zwrot  nakładów  Koncesjonariusza  poniesionych  w  związku 

z wykonywaniem koncesji i nie może być dłuższy niż: w przypadku koncesji na 

usługi - 15 lat.  Gmina Szydłowiec chce przekazać budynki Centrum Obsługi 

Inwestora  i  Inkubatora  Przedsiębiorczości  na  okres  10 lat,  ponieważ  daje  to 

możliwość  przekazania  obiektów  bez  ponoszenia  kosztów  wynagrodzenia 

operatora wyłącznie za prawo do wykonywania usługi i pobierania pożytków 

wynikających  z  eksploatowania  obiektów  tj.  organizowania  szkoleń, 

udostępniania sali konferencyjnej znajdującej się w Centrum Obsługi Inwestora 

itd.  Wyłonienie  operatora  zewnętrznego  w  postępowaniu  przygotowanym 

i przeprowadzonym zgodnie z ustawą o koncesji  pozwoli  wypełnić założenia 

zawarte  w  Studium  Wykonalności  oraz  przyczyni  się  do  efektywnego 

wykorzystania przygotowanej infrastruktury, która nadal pozostanie własnością 

Gminy  Szydłowiec.  W  dniu  26  kwietnia  2013  roku  Gmina  Szydłowiec 

otrzymała zgodę Mazowieckiej  Jednostki  Wdrażania Programów Unijnych na 
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wyłonienie Operatora poprzez zastosowanie procedury określonej ustawą z dnia 

9 stycznia 2009 roku o koncesji na roboty budowlane i usługi.

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.

Ad.8.
Dyr. MOPS Józef Czerwiak przedstawił „Oceną zasobów pomocy społecznej 
za rok 2012 dla gminy Szydłowiec”

 „Zgodnie  z  art.  16  ustawy  z  dnia  12  marca  2004  roku  o  pomocy 
społecznej  gmina jest  obowiązana do przygotowania oceny zasobów pomocy 
społecznej.  Organ  wykonawczy  jednostki  samorządu  terytorialnego  do  30 
kwietnia przedstawia radzie gminy ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena ta 
wraz z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny.

Zasoby  pomocy  społecznej  obejmują  infrastrukturę,  kadrę,  organizacje 
pozarządowe,  nakłady  finansowe  na  zadania  pomocy  społecznej,  osoby 
i rodziny korzystające z pomocy społecznej,  rodzaje problemów i ich rozkład 
ilościowy.

Szydłowiec  jest  gminą  o  charakterze  rolniczo-  przemysłowym.  Nie  ma  tu 
żadnych,  większych  zakładów  pracy.  Ludność  utrzymuje  się  z  pracy 
w zakładach  sfery  budżetowej  oraz  w  niewielkich  firmach  o  charakterze 
rodzinnym.  Dominującym  problemem  jest  duże  zubożenie  społeczeństwa 
wynikające  przede  wszystkim  z  dużego  bezrobocia,  które  od  wielu  lat 
utrzymuje  się  na  wysokim,  zbliżonym do siebie  poziomie.  Stopa  bezrobocia 
w 2012 roku wyniosła 37,6 %. Powiat i okoliczne gminy są objęte strukturalnym 
bezrobociem od 1995 roku. Sytuacja ta nie zmienia się od wielu lat. Samorząd 
powiatowy i gminny nie są w stanie rozwiązać problemu bezrobocia, lecz starają 
się zminimalizować jego skutki. Długotrwałe pozostawanie bez pracy powoduje 
niezaradność życiową i prowadzi do wielopokoleniowego uzależniania się od 
pomocy materialnej ośrodka pomocy społecznej.

Na  działania  ośrodka  pomocy  społecznej  wpływają  wszystkie  wymienione 
wyżej składniki zasobów pomocy społecznej. I tak, jeśli chodzi o infrastrukturę 
społeczną  to  należy  tu  wspomnieć  o  ilości  mieszkań  socjalnych,  żłobków, 
przedszkoli,  szkół  podstawowych,  gimnazjalnych,  bibliotek,  domów  kultury, 
boisk, ośrodków zdrowia. Dane te przedstawione są w części 2 oceny zasobów 
pomocy  społecznej.  Kadrę  ośrodka  stanowi  dyrektor,  10-ciu  pracowników 
socjalnych,  26  pozostałych  pracowników realizujących  różne  działania.  Jeśli 
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chodzi  o  organizacje  pozarządowe  to  naszym  terenie  działa  40  organizacji 
pozarządowych. Część z nich działa również w obszarze pomocy społecznej.

W 2012 roku z pomocy społecznej skorzystało 1820 rodzin tj. 3105 osób w tym:

- 1096 rodzin uzyskało świadczenia pieniężne,

-1085 rodzin uzyskało świadczenia niepieniężne.

Najczęstszym  powodem  przyznawania  pomocy  było  m.in.  ubóstwo  (756 
rodzin), bezrobocie (722 rodzin), niepełnosprawność (267 rodzin), długotrwała 
ciężka  choroba  (243  rodziny).  Szczegółowe  dane  dotyczące  powodów 
udzielenia pomocy i wsparcia zawarte są w części 3 oceny zasobów pomocy 
społecznej.

Łącznie  na  zadania  pomocy  społecznej  w  2012  roku  wydatkowano 
12.097.600 zł.

W 2012 roku ośrodek prowadził też zadania projektowe:

- projekt  „Będziesz  zaradny  wygrasz”  współfinansowany  ze  środków Unii 
Europejskiej  w  ramach,  którego  zaktywizował  28  osób.  Koszt  realizacji 
zadania to kwota 235. 511 zł

- projekt „ Wielopoziomowa edukacja szansą na przeciwdziałanie przemocy 
w rodzinie”  współfinansowany  ze  środków  Ministerstwa  Pracy  i  Polityki 
Społecznej,  którego adresatem było 909 osób.  Koszt  realizacji  zadania  to 
kwota 53.553,38 zł.

W dalszej perspektywie czasowej ośrodek będzie realizował przypisane zadania 
statutowe,  działania  projektowe  i  inne,  jeżeli  otworzy  się  możliwość 
aplikowania o dodatkowe środki.

Mimo  usytuowania  geograficznego  naszej  Gminy-obrzeże  województwa 
mazowieckiego  gdzie  z  jednej  strony  położona  jest  Warszawa  ze  swoimi 
wysokimi  dochodami  a  z  drugiej  strony  usytuowane  są  gminy  o  niskich 
dochodach  należy  przełamywać  niekorzystne  tendencje  istniejące  na  naszym 
terenie  (w  tym  na  rynku  pracy)  i  dążyć  do  lokalizowania  inwestycji 
przemysłowych,  za  czym  przemawiają  niskie  stawki  czynszu,  niższe  koszty 
pracy,  dzierżawy terenów itp.  Realizacja  takich  działań  wymaga  współpracy 
wszystkich  podmiotów  funkcjonujących  w  przestrzeni  publicznej  Gminy 
Szydłowiec.”

Przewod. Komisji Edukacji Krzysztof Gula poinformował, że Komisja na 
swym posiedzeniu zapoznała się z przedstawionym materiałem.

Powyższą ocenę Rada Miejska przyjęła do wiadomości. 
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Ad.9.
Przewod.  Zespołu  Interdyscyplinarnego  Laurencja  Piasecka  przedstawiła 
Sprawozdanie  z  pracy  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds.  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie za rok 2012./w zał. do prot./

Ad.10.
Radna  B.  Grzyb poinformowała,  że  otrzymała  nieoficjalnie  informację 
o mającym  się  odbyć  przetargu  w  Zdziechowie  na  działki  prawdopodobnie 
budowlane. Bardzo jej przykro, że nikt ją o tym nie poinformował.

- mieszka  w  Zdziechowie  i  jest  radną  już  drugą  kadencję,  ale  ten  „jej” 
Zdziechów jest tak opuszczony, aż pytają ją mieszkańcy, dlaczego tak się 
dzieje, że w Chustkach mają takie piękne chodniki, ładną drogę, jest nawet 
staw a Zdziechów jest taki pusty. W środku Zdziechowa jest tylko 300 mb 
drogi i nawet nie ma światła. Zwróciła się do Burmistrza z pytaniem– czy 
pieniądze  z tego  przetargu,  jeżeli  zostaną  wykupione  te  działki  zostaną 
zagospodarowane w Zdziechowie czy pójdą na inny cel gminny. Zaznaczyła, 
że z tym pytaniem zwraca się nie tylko jako radna, ale również w imieniu 
mieszkańców. Zwróciła się o udzielenie odpowiedzi na ten temat.

Radny T. Poziomkowski – Regionalne Centrum Biblioteczno-Multimedialne 
w Szydłowcu przy ul. Kolejowej jest to piękny obiekt tylko zagospodarowania 
przy  nim brak.  Oddawane  było  w okresie  jesiennym i  nie  było  możliwości 
posiania trawy, teraz ten teren jest pozarastany szczególnie od strony sklepów. 
Obecnie pojawił się tam się inny problem a mianowicie przy dużych opadach 
deszczu  bądź  przy  topniejącym  śniegu  budynki  sklepowe  zostają  zalewane. 
Komisja już tam była i oglądała. Stwierdził, że ma propozycję rozwiązania tego 
problemu, ale w ramach czasu wolnego przedstawi i mogłaby być zrealizowana 
niewielkim  kosztem.  Zauważył,  że  już  następuje  dewastacja  tego  budynku. 
Ściana szczytowa od strony parkingu ma już częściowo zniszczoną zewnętrzną 
fakturę. Są tam zainstalowane kamery i należałoby zobaczyć, kiedy to nastąpiło. 
To odwarstwienie faktury będzie dalej postępowało. Należy podjąć kroki w tym 
kierunku póki jest wcześnie. 
- na Rynku Wielkim przy byłym sklepie p. Franciszka Krzemińskiego stoją 

dwa duże słupy i jest linia napowietrzna Okazuje się, że to jest nieczynna 
linia.  Zapewne  jest  to  własność  zakładu  energetycznego.  Przy  remoncie 
płyty będzie to wzięte pod uwagę, ale można już w tej chwili wystąpić do 
zakładu o zlikwidowanie tego.

- zapytał, na jakim etapie jest opracowanie projektu zagospodarowania działki 
przy ul.  Piaskowej odnośnie tych 2 budynków socjalnych, o których była 
mowa. Takie projekty zostały zakupione i przedłożone do opracowania. Są 
pewne pieniądze zarezerwowane jakby na rozpoczęcie tych robót.
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- zwrócił się o przeprowadzenie remontu chodnika przy ul. Ogrodowej chodzi 
o  budynek Warsztatów Terapii  Zajęciowej.  Tam na  pewnym odcinku od 
bramy wjazdowej w kierunku ul.  1 Maja jest  niewielki  odcinek chodnika 
wykonany z płytek betonowych i są w nim duże ubytki. Zanim wykonane 
zostaną tam miejsca postojowe, parkingowe dobrze byłoby wyremontować 
ten odcinek, żeby osoby niepełnosprawne poruszające się na wózkach mogły 
tam przejechać.

Radny  W.  Cieloch odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  B.  Grzyb,  która 
powiedziała,  że  ma  taką  złą  drogę  to  oznajmił,  że  między  Świniowem 
a Zastroniem to nie jest droga a to jest pole. Tam mieszka bardzo dużo ludzi. Za 
mostem  koło  Zawadzkich  ta  droga  jest  zdewastowana  przez  powodzie. 
Poinformował, że nawet po małych deszczach jest tam trudno dojechać. Zwrócił 
się o poprawienie tej drogi. 
Przypomniał jeszcze:

- nieszczęsny zjazd z tej drogi powiatowej,
- droga do p. Zdzisława Malmona to jest jeden z niewielu mieszkańców, który 

prowadzi działalność rolniczą. Oddaje mleko. Samochód ciężarowy tam nie 
chce dojeżdżać. Zwrócił się o poprawienie tej drogi. 

- przy  ul.  Metalowej  jest  kanał  burzowy.  Nie  wiadomo  czyj  on  jest. 
Zaproponował żeby go nanieść na mapę i udrożnić. Poniżej posesji radnego 
p. Rymanowski  prowadzi  swoją  działalność.  Przy  większych  opadach  ze 
studzienki  koło  niego  wylewa  się  woda  i  zalewa  posesję.  Radnemu 
wiadomo,  że  Spółka  Wod-Kan  będzie  wykonywała  sieć  wodociągową 
i kanał sanitarny, zapytał czy nie dałoby się wtedy tego kanału udrożnić.

Radny  W.  Winiarski  zapytał,  kiedy  będą  wykonywane  remonty  cząstkowe 
dróg  gminnych.  W  miejscowościach  Majdów,  Łazy  i  Ciechodtowice  drogi 
koniecznie wymagają uzupełnień, szczególnie na terenie wsi Łazy gdzie były 
wymieniane  rury.  Była  przekopywana  droga  i  tam  trzeba  jak  najszybciej 
wykonać te uzupełnienia, bo stan dróg jest fatalny.

- ponownie zwrócił się o dokonanie przeglądu hydrantów w miejscowościach 
Łazy  i  Ciechostowice.  Poprosił,  aby  po  oględzinach  komisji  otrzymał 
protokół lub informację o stanie tych hydrantów.

Radny P. Bloch zapytał:
- o termin czyszczenia wszystkich rowów przydrożnych, wykaszania traw - 

szczególnie wzdłuż ulicy Książek Stary i Nowy,
- o stan dróg osiedlowych i gminnych – podobne zapytanie, jakie skierował 

radny W. Winiarski, kiedy nastąpią prace i jaki będzie przewidywany zakres 
tych prac,

- o kosze przy Pl. Wolności, czy można zwiększyć częstotliwość opróżniania 
dwóch  koszy  przy  sklepach  na  tym  osiedlu,  ponieważ  dosyć  często  są 
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przepełnione i śmieci leżą wkoło nich. Na ul. Radomskiej również większość 
koszy jest przepełniona szczególnie po weekendzie,

- o stan środków z kultury fizycznej i sportu zawarte w budżecie 55 tys. zł. 
Komisja  Edukacji  wnioskowała,  żeby  te  środki  były  przeznaczone  na 
transport  uczniów na zawody sportowe. Zapytał  ile  jeszcze  tych środków 
zostało, aby zapewnić wyjazdy na Igrzyska Mazowieckie. Chodzi o to żeby 
nie stało się tak,  że z braku środków uczniowie nie będą mogli  w takich 
zawodach wziąć udziału,

- o  pojemniki  na  ubrania  ustawiane  przez  firmę  ”Wtórpol”–  czy  za  te 
pojemniki stojące na każdym osiedlu gmina pobiera jakiekolwiek opłaty.

Radny  L.  Jakubowski przypomniał,  że  składał  zapytanie  na  temat  ulicy 
Ogrodowej  i  1  Maja.  Jest  tam  postawiony  znak  drogowy  „zakaz  jazdy  na 
wprost” i wielu kierowców widzi bezsens tego zakazu skrętu w ul. Ogrodową 
i łamie  ten  przepis.  Kiedyś  była  zasadność  postawienia  znaku,  gdy  ilość 
samochodów  parkujących  na  ulicy  Ogrodowej  przy  sklepie  Avans  była 
duża./kiedy  jednym  kierowcom  się  ułatwiało  to  innym  mieszkaniowcom 
utrudniało/ Czy jest jakaś potrzeba żeby go nadal utrzymać, jakie są trudności, 
że nie dało się do tej pory tego znaku znieść, czy są jakieś przeciwwskazania 
zapytał radny?

Radna D. Jakubczyk po raz kolejny zapytała, co z drogą gminną w Majdowie. 
Na jakim etapie znajduje się ta sprawa.

- dlaczego na pisemną prośbę sołtysów z Majdowa,  Łazów i  Ciechostowic 
nieudostępniona  została  szkoła  na  zebranie  wiejskie.  Bulwersuje  to 
mieszkańców,  gdyż  w  szkole  odbywają  się  różnego  rodzaju  spotkania, 
imprezy natomiast na zebranie wiejskie nastąpiła odmowa.

- drogi  gminne  Ciechostowice,  Łazy  –  te  ubytki,  o  których  mówił  radny 
W. Winiarski są bardzo duże. Z tego, co radnej wiadomo w roku ubiegłym 
nie  było  to  wykonywane a  budżet  gminy został  wykonany w tym dziale 
i rozdziale  zaledwie  w  50%.  Stwierdziła,  że  nie  wiadomo  czy  to  jest 
zaniedbanie czy niedopatrzenie, ale poprosiła o załatanie tych dziur.

- zwróciła  uwagę  na  dość  częstą  praktykę  stosowaną  na  zebraniach  przez 
naczel. K. Piotrowskiego a mianowicie nadużywania zwrotów, że to Rada, 
że to radni uchwalili, zrobili itd. Radnej nie podoba się stosunek naczelnika 
do  sołtysów  i  radnych.  Chciałaby,  aby  naczelnik  wysłuchiwał  próśb 
sołtysów, rozmawiał  z nimi  kulturalnie i  kulturalnie im odpowiadał  a nie 
opryskliwie. Podobne zachowanie naczelnika miało miejsce na posiedzeniu 
połączonych komisji, gdy radny zadał pytanie i otrzymał odpowiedź w taki 
sposób, że aż radnych to zbulwersowało.

Radna  zwróciła  się  do  przewodniczących  komisji  i  przewodniczącej  Rady 
Miejskiej, aby reagowali na takie sytuacje.
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Burmistrz  A.  Jarzyński  w  związku  ze  zgłoszoną  interpelacją  przez  radną 
D. Jakubczyk zapytał  gdzie zostało złożone podanie i  kto odmówił  zgody na 
zorganizowanie jakiejś  imprezy w szkole.  Stwierdził,  że  pierwszy raz słyszy 
o tej sprawie.

Radna D.  Jakubczyk  uściśliła,  że  chodziło  o  spotkanie  wiejskie.  Ponieważ 
mieszkańcy bardzo się domagali spotkania odnośnie uchwały „śmieciowej” to 
takie  spotkanie  miało  się  odbyć w szkole.  Sala  nie  została  udostępniona  ani 
pierwszym terminie ani też w drugim. Radna stwierdziła, że ma informację od 
sołtysów, że oni wystąpili o taką zgodę i jej nie uzyskali. Usłyszeli nawet taką 
odpowiedź, że „jeżeli chcecie sobie zorganizować spotkanie to w kościele”.
Burmistrz  A.  Jarzyński  zapytał,  kto  takiej  odpowiedzi  udzielił.  Rozmawiał 
z sołtysem Damianem Karpetą,  który powiedział,  że  28 odbyło się  spotkanie 
przez nich zorganizowane. Zapytał sołtysa z Łazów czy pisał jakieś podanie? 
Zwrócił się do radnej o podanie nazwiska tej osoby, która tak się wyraziła oraz 
osoby,  która  odmówiła  zgody  gdyż  chciałby  przeprowadzić  rozmowę 
wyjaśniającą. Do kancelarii Urzędu nie wpłynęło pismo o wyrażenie zgody na 
organizację spotkania w szkole.

Radny  K.  Gula  przypomniał,  że  sprawę  ulicy  Małej  poruszał  od  początku 
kadencji. Jest to wąska ulica z wąską zabudową. Tam się nie da przejechać, a po 
opadach  deszczu  nie  da  się  przejść.  Prosił  o  wywóz  grysu.  Zaproponował 
burmistrzowi  przyjazd  na  tą  ulicę  prywatnym  samochodem.  Zwrócił  się  do 
przewod.  RM o pilną interwencję  w nawiezieniu  grysu w te  doły.  Tam jest 
sytuacja tragiczna.
Przewod. obrad dodała również, że taka sama jest sytuacja na ulicy Dworskiej. 
Radny poinformował, że do chwili obecnej nie dostał żadnej odpowiedzi. I nie 
wie, dlaczego nie zostało to wykonane - zamknięto kopalnię i nie ma grysu, nie 
ma środków na zakup grysu. Nie wiadomo, o co chodzi.
- odnośnie znaku drogowego ul. Ogrodowa i 1 Maja to radny zgłaszał na sesji 
w lutym, w marcu i do tej pory nie ma odpowiedzi. To jest ten sam wniosek, 
który dzisiaj złożył radny L. Jakubowski.
-  zgłaszał  również  20  lutego  sprawę znaku  „zakaz  zatrzymywania”  się  przy 
przedszkolu. Znaki jak stały tak stoją. Jak długo to jeszcze może trwać spytał 
radny. Albo dostaje odpowiedź, że nie da się, bo nie ma czyjeś zgody, albo, że 
jest w toku albo sprawa jest załatwiona. Stwierdził, że nie otrzymał odpowiedzi 
na 5 interpelacji.

Radna I. Światkiewicz-Woda przypomniała, że w sprawie zagospodarowania 
osiedla Wschód i ul. Staszica już drugi rok we wnioskach budżetowych pisze 
o to  żeby  tam powstała  jakaś  zieleń,  jakieś  piaskownice,  miejsca  spacerowe. 
Tam  się  od  lat  nic  nie  dzieje,  nic  nie  zmienia.  Interpelacja  ta  została 
sprowokowana pismem Zarządu Wspólnoty Mieszkaniowej,  bo oni  w jakimś 
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punkcie  piszą  o  estetyzacji  osiedli  -  wyk.  dróg  komunikacyjnych  i  ciągów 
pieszych, o udrożnieniu parkingów, wyk. zasłon śmietnikowych, o miasteczku 
ruchu drogowego, o piaskownicach i  terenach zielonych. Nie dajmy powodu 
żeby to oni wystąpili  z  tą inicjatywą, bo jednak my zabiegamy o to żeby te 
sprawy  załatwiła  gmina  a  nie  jakieś  społeczne  ciała,  które  sobie  to  później 
przypiszą.

Radny K.  Gula –  przy  dworcu PKS jest  ładny teren  zielony tylko nie  jest 
zagospodarowany.  Przypomniał,  że  tam  kiedyś  stała  zabytkowa  studnia 
i szkoda, że ją zlikwidowano. Można tam ustawić kilka ławeczek, może zrobić 
jakieś alejki, posadzić jakieś krzewy. Nowe budynki, które powstały i ta zieleń 
to razem by się to ładnie wkomponowało.

Radny W. Cieloch wyraził opinię, że są głosy, że miasto jest mniej sprzątane, 
mniej eleganckie. Zwrócił się o częstsze opróżnianie koszt na śmieci.

Przewod. obrad przypomniała, że zgłaszała kiedyś sprawę zawieszenia lampy 
na  ul.  Polnej  koło  p.  Ryszarda  Zagórskiego.  On  lampę  ma  tylko  trzeba  ją 
zainstalować.

- zauważyła, że na ulicy Radomskiej stoją wymarznięte drzewa.
-  do Prezesa Wod-Kan, na osiedlu Wschód była awaria i ekipy remontowe nie 

wyrównały po sobie placu, pozostały kamienie. Przy koszeniu traw zostaną 
uszkodzone kosiarki. 

- poinformowała, że na ul. Dworskiej była osobiście i tam jest problem. Poparła 
wypowiedź radnego K. Guli odnośnie ulicy Małej.

Radna  B.  Grzyb  juz  kilkakrotnie  upominała  się  o  dowieszenie  lamp 
w Zdziechowie w 3 punktach. Poprosiła, o chociaż w jednym punkcie 2 lampy 
w tym roku. 

Ad.11.
Odpowiedzi udzielił z-ca burmistrza Krzysztof Ziółkowski.
-  w  budżecie  w  §  600  są  zapisane  kwoty  z  przeznaczeniem  na  remonty  – 
w § 4270 na remonty cząstkowe jest przeszło 142 tys. zł łącznie z funduszem 
sołeckim. Na akcje zima w tym roku wydano już 160 tys. zł.
Po przeprowadzonych przetargach okazało  się,  że  trzeba  dołożyć  /przerzucić 
prawie 30 tys. zł/ żeby zamknąć się w najniższej ofercie w takim zakresie, jaki 
został zaplanowany. 
Padło pytanie, w jakim zakresie to będzie – zakres obejmuje zadania związane 
z remontem dróg  nawierzchni  asfaltowych,  remontem nawierzchni  w postaci 
emulsji, czyli grysy i emulsja i jest 10 czy 12 tys. zł na remonty dróg o innej 
nawierzchni, czyli żużlowych, tłuczniowych. Ilość zgłoszonych potrzeb, które 

30



radni  zgłosili  w interpelacjach przekracza zaplanowane środki  na te  zadania. 
Nikt  nie  kwestionuje  słuszności  tych  interpelacji,  ale  jak  to  rozwiązać,  gdy 
środków wiadomo ile jest. Jak znaleźć środki żeby wszystkie drogi gruntowe 
można  było  wyremontować.  Jeszcze  w  tym  miesiącu  firmy  przystąpią  do 
remontów nawierzchni dróg.
radnej B. Grzyb odnośnie działek we wsi Zdziechów, zapisane jest w budżecie 
po stronie dochodowej „sprzedaż działek 1 mln 950 tys. zł.” Więc prowadzone 
są postępowania odnośnie sprzedaży działek. Ogłoszone to jest w BIP na stronie 
internetowej  Urzędu  Miejskiego.  Dziwne,  że  radna  nie  wiedziała,  że 
w Zdziechowie są gminne działki. W tej chwili są 3 działki przygotowane do 
przetargu a jeszcze jest 9 do wywieszenia. Teraz to tylko należy czekać, żeby 
znalazł się klient i kupił te działki.
radnemu  T.  Poziomkowskiemu  odnośnie  Centrum Biblioteczno-
Multimedialnego  i  kwestii  zagospodarowania  terenu -  w ramach  przeglądów 
gwarancyjnych trzeba to będzie wykonać. Poważniejsza jest kwestia zalewania 
terenu. Dwie duże rury spustowe wychodzą na tą właśnie stronę chodnika i przy 
dużych opadach występują podtopienia. Na dzień dzisiejszy już jest opracowana 
mapa i prawdopodobnie gdy znajdą się środki te 2 rury spustowe trzeba będzie 
ująć w kanalizację i przeprowadzić do ul. Kolejowej. Chyba że radny ma inne 
rozwiązanie to na roboczo przedyskutują.

- budynki  socjalne  przy  ul.  Piaskowej  -  do  15  czerwca  jest  termin  na 
opracowanie tego zagospodarowania przez projektanta. 

radnemu W. Cielochowi odnośnie kanału na ul. Metalowej. Gmina nie ma na 
stanie  kanału  deszczowego,  to  jest  droga  powiatowa.  Poinformował,  że 
porozmawia z dyr. Ruszczykiem czy ma jakąś koncepcję jak to zrobić.

- radnemu Blochowi  odnośnie  czyszczenia  rowów,  książek Nowy to droga 
gminna a Książek Stary to ciąg drogi powiatowej,

- kosze to kwestia do załatwienia na roboczo,
- środki na kulturę to kwestie finansowe,
- pojemniki na ubrania odpowie naczel. K. Piotrowski

radnemu  L.  Jakubowskiemu ul.  Ogrodowa/1  Maja,  trzeba  przepracować 
organizację  ruchu  drogowego.  Temat  jest  znany  i  trzeba  się  w  końcu 
zdecydować na rozstrzygnięcie tego.
radnej D. Jakubczyk w sprawie drogi gminnej w Majdowie – odpowie naczel. 
K. Piotrowski
radnemu  K.  Guli  odnośnie  ul.  Małej,  już  wspominał  jak  wygląda  sprawa 
odnośnie remontów dróg.

- znak  zakazu  przy  przedszkolu,  to  się  zorientuje.  Ta  sprawa  już  była 
podnoszona. Czy ten zakaz będzie czy nie będzie radny otrzyma odpowiedź.

radnej I. Świątkiewicz-Woda odnośnie zagospodarowania na osiedlu Wschód, 
z jakich środków to zrobić, bo w budżecie nie ma nic na osiedle Wschód.
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Naczel.  K. Piotrowski  poinformował,  że  radni na dzisiejszej  sesji  przenieśli 
środki i teraz będzie można przystąpić do remontu dróg i wykonania oświetlenia 
i po podpisaniu umowy przez Burmistrza.
-  oświetlenie  – było zaplanowane dowieszenie  3 lamp w Sadku.  Niestety  to 
zadanie  jest,  jako  budowa  linii  i  czekało  na  dzisiejszą  sesję.  Radni  podjęli 
uchwałę w sprawie przeniesienia środków budżetowych na to zadanie i od jutra 
firma wchodzi na to zadanie. Z tych pieniędzy na dowieszenie będzie wykonane 
dowieszenie w Zdziechowie piątego przewodu żeby można było w przyszłym 
roku zaplanować dowieszenie lamp. Z tych samych środków na oświetlenie ma 
być wykonany remont  kabla  na  osiedlu  Północ.  Po dzisiejszej  sesji  od jutra 
wejdą wykonawcy na wyk. oświetlenia oraz na drogi.
- pojemniki na odzież – te pojemniki zostały ustawione przez tą firmę częściowo 
na  gruntach  gminnych  a  częściowo  na  gruntach  prywatnych.  Gmina 
zobowiązała tą firmę by wystąpiła o zgodę na dzierżawę. Przysłali propozycję 
gdzie  chcą  ustawić.  Ze  Strażą  Miejską  dokonał  przeglądu  proponowanych 
miejsc.  Jeżeli  przyjmie ta firma propozycje Gminy wtedy zostanie podpisana 
umowa na dzierżawę. Jutro ma przedstawicielka tej  firmy przyjechać w celu 
uzgodnienia lokalizacji tych pojemników i uzgodni się odpłatność. 
Trochę  te  pojemniki  przeszkadzają  ale  z  drugiej  strony  dzięki  tej  firmie 
w tamtym roku mieliśmy 6% poziom odzysku bo odzież jest traktowana jako 
odpad biodegradowalny.
-  znaki  drogowe  -  znak  na  ul.  1  Maja  to  był  wniosek  złożony  przez 
mieszkańców do Burmistrza, którzy tak właśnie chcieli. Każdy znak, który się 
stawia  powinien  być  zaopiniowany  przez  Policję  i  zatwierdzona  organizacja 
ruchu przez Starostwo. Za każdą organizacje ruchu należy zapłacić od 1000 do 
2000 zł. Jeśli trzeba zmienić to on wystąpi o zmianę. Tylko żeby nie było tak, że 
za  moment  przyjdą  mieszkańcy  z  pytaniem,  dlaczego  zdjęliście  znak,  który 
ustaliśmy na spotkaniu u Burmistrza. 
- odnośnie remontu chodnika przy Warsztatach Terapii Zajęciowej - wystąpili 
oni do Gminy żeby dać im płytki to zrobią ten remont we własnym zakresie. 
I płytki Naczelnik im dał. Taka była umowa. Teraz usłyszał, że to Gmina ma 
zrobić. Stwierdził, że sprawdzi to i wyjaśni. 

Radny  M.  Plewa  zapytał  naczelnika,  na  jakim  etapie  jest  przygotowanie 
przetargu na odbiór  śmieci  z  terenu gminy,  kiedy ten przetarg się  odbędzie, 
kiedy będzie coś konkretnego wiadomo. 

Naczelnik  K.  Piotrowski  odpowiedział,  że  przygotowanie  jest  w  100%  bo 
przetarg jest  ogłoszony, informacja jest  zamieszczona na stronie internetowej 
Urzędu Miejskiego. Otwarcie ofert odbędzie się 19 czerwca br.

Radny  P.  Bloch  –  chciałby  się  dowiedzieć  ile  jeszcze  zostało  środków 
w § kultura fizyczna i sport. 
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Radny K.  Gula zauważył,  że  dzisiaj  padła  odpowiedź,  że  „się  przyjrzymy” 
a interpelacje  składane  były  kilkakrotnie.  To,  jaki  jest  sens  składania  tych 
interpelacji. Gdzie są i co się stało z tamtymi interpelacjami zapytał radny.

Naczel. K. Piotrowski odparł, że nie powiedział, „iż się przyjrzymy” tylko, że 
znak został ustawiony na wniosek mieszkańców”. Taka była decyzja Burmistrza 
i taka była sporządzona notatka ze spotkania.

Naczel.  K.  Piotrowski  droga  gminna  Majdów  –  w  ubiegłym  roku  została 
złożona do nadzoru budowlanego informacja w sprawie rozebrania ogrodzenia. 
Na  miejscu  był  nasz  geodeta,  który  wytyczył  granice.  Okazało  się,  że 
ogrodzenie jest w drodze. W tej chwili stanowisko Nadzoru Budowlanego jest 
takie – ponieważ w między czasie p. Buczek wystąpił do sądu o zasiedzenie 
części tej drogi w związku z tym sprawa toczy się w sądzie. Opinia Nadzoru 
Budowlanego jest taka, że do póki sprawa w sądzie nie rozstrzygnie się to on nie 
zamknie swojego postępowania. Sąd wyznaczył swojego biegłego geodetę do 
wytyczenia tych granic. Geodeta potwierdził, że te znaki /słupki/ przez Gminę 
wystawione są prawidłowe i taką informację przekaże do sądu. W sądzie będzie 
kontynuowana sprawa o zasiedzenie.  Postępowanie toczy się z wniosku pana 
Buczka. Gmina będzie wzywana na posiedzenie. Poprzedni radca prawny podał 
kilku  świadków  m.in.  Kom.  Straży  Pożarnej  z  Majdowa.  Poinformował,  że 
dzisiaj  sołtys  mu  zgłosił,  iż  część  mieszkańców  chciałaby  być  świadkami 
w sądzie. 4-5 lat temu, gdy Gmina chciała otrzymać tą drogę przez zasiedzenie 
to  niektórzy  świadkowie  świadczyli  na  niekorzyść  Gminy.  Być może,  że  ci, 
którzy chcą pomóc Gminie będą przez sąd wezwani na świadków.

Radca I.  Zielezińska przypomniała,  że  brała  udział  w  poprzedniej  sprawie. 
Stwierdziła,  że  nie  to,  że  ludzie  nie  chcieli  zasiedzieć  tylko  mówili  szczerą 
prawdę. Mówili jak doszło do powstania tej drogi, całą historię opowiadali. I sąd 
doszedł  do  wniosku,  do  przekonania,  że  Gmina  tego  nie  użytkowała  od 
początku. Że to było w czynie społecznym przez ludzi nawiezione itd. Ten pan 
Buczek był oponentem to sąd oddalił  wniosek Gminy.  Stwierdził,  że  Gmina 
może w inny sposób spowodować,  że ta droga stanie się drogą gminną.  Ale 
sposoby, które sąd wskazywał nie mogły mieć zastosowania. I teraz ze strony 
pana Buczka jest wniosek o zasiedzenie, bo on tam sobie ten płot przestawiał 
itd. Jest absolutna opozycja mieszkańców. W zasadzie tylko ten pan był za tym 
żeby ta droga nie była drogą gminną. Pewnie on się nosił z tym zamiarem tą 
drogę  zasiedzieć.  Można udowodnić,  że  pan Buczek  to  od niedawna to ma. 
Podobno ciągle przesuwa ten płot. W sądzie jest bardzo istotne, co się mówi 
i jak się mówi.  Stwierdziła,  że gdy dojdzie do spotkania z tymi,  którzy chcą 
zeznawać to przybliży, o co się rozchodzi w tej sprawie.
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Naczel. K. Piotrowski – przez wiele lat było kwestionowane, że ta droga nie 
jest gminna. W tej chwili już ten pan wie, że jest to droga gminna. Była taka 
sytuacja,  że dostaliśmy sygnał,  że  ten pan ścina drzewa na tej  drodze.  Więc 
pojechała Straż Miejska. Na drugi dzień go poprosiliśmy i stwierdził, że ścina 
drzewa na swojej działce. To w związku z tym zostało wszczęte postępowanie 
za nielegalne usuniecie drzew – kara rzędu 100 tys. zł. To on stwierdził, że to 
jest Gminy działka. I napisał oświadczenie, że to jest Gminy działka. Skoro ściął 
na  gminnej  działce  to  Straż  Miejska  dała  mu  mandat,  który  on  przyjął.  Po 
4 dniach odmówił przyjęcia mandatu i sprawa tego mandatu trafiła do sądu.. 

Ad.12.
Przewod. obrad odczytała pismo z Publicznego Gimnazjum nr 2 im. Mikołaja 
Kopernika  w  sprawie  wsparcia  finansowego  inicjatywy  związanej 
z ufundowaniem tablicy pamiątkowej poświęconej patronowi szkoły.

Ad.13.
W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.

Ad.14.
Na tym porządek XXVII sesji został wyczerpany.

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1555

Rada podjęła uchwały od Nr 175/XXVI/13 do Nr 182/XXVII/13

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodnicząca obrad:
Krystyna 

Jachowska- Sadura  Krystyna Bednarczyk
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Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego 
ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za rok 2012

Podjęte działania w ramach Programu Osłonowego: Wspieranie jednostek 
samorządu terytorialnego w tworzeniu systemu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie. 
Tytuł wygranego projektu a dofinansowanie: 

Wielopoziomowa edukacja szansą na przeciwdziałanie przemocy 
w rodzinie

1. Wycieczka  profilaktyczna  dla  rodzin  dotkniętych  przemocą  (Jura  Park 
w Bałtowie). Udział wzięło 54 uczestników (wrzesień 2012)

2. Integracyjny  Piknik  Rodzinny  na  terenie  Warsztatów  Terapii  Zajęciowej 
w Szydłowcu (wrzesień 2012). Przyciągnął nie tylko zainteresowanych ale 
również innych mieszkańców Szydłowca. Mogli oni skorzystać z różnych 
form rozrywki, cateringu. Ponadto podczas pikniku prowadzone były zajęcia 
plastyczne dla dzieci i ich rodziców. 

3. Szkolenie  Liderów  młodzieżowych  (10  osób),  przygotowujące  uczniów 
szkoły  ponadgimnazjalnej  (Z.S.  im.  H.  Sienkiewicza  w  Szydłowcu)  do 
prowadzenia  zajęć  warsztatowych  w  szkołach  podstawowych  na  temat 
przemocy i agresji rówieśniczej w obecności pedagoga- koordynatora. 

4. Odbyły  się  zajęcia  psychoedukacyjne  w  szkołach  pod  hasłem:  "Przemoc 
rówieśnicza-  nie  udawaj,  że  nie  widzisz".  Zajęcia  odbyło  618  uczniów 
z czterech  wybranych  szkół  podstawowych  i  gimnazjalnych  gminy 
Szydłowiec.(Wysoka, Szydłowiec, Majdów) 

5. W szkoleniu Rad Pedagogicznych na temat:  "Przemoc domowa-diagnoza, 
interwencja.  Zadania  Zespołu  Interdyscyplinarnego"  uczestniczyło  54 
nauczycieli (Majdów, Wysoka) 
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6. Spotkania z rodzicami temat i szkoły jw. - 74 osoby. 
7. Uruchomienie  Punktu  Konsultacyjnego  dla  osób  dotkniętych  przemocą 

(MOPS-  Szydłowiec-  wrzesień-  grudzień).  Udzielano  porad  prawnych, 
psychologiczno-  pedagogicznych oraz socjalnych.  Z porad skorzystało  30 
osób. 

8. Konsultacje  indywidualne  dla  osób  stosujących  przemoc  (MOPS-
Szydłowiec) - 7 osób. 

9. Grupa  Wsparcia  dla  osób  uwikłanych  w  przemoc  domową  -  12  osób, 
regularnie uczestniczyło 10 osób. 

10. W ramach  podzadania  uczestnicy  Grupy  Wsparcia  zostali  przeszkoleni  i 
ukończyli  kurs  udzielania  pierwszej  pomocy  przedmedycznej  osobie 

dorosłej,  niemowlęciu  oraz  nauczyli  się  obsługi  automatycznego, 
zewnętrznego defibrylatora serca. 

11. Minikonferencja - Stop Przemocy Rówieśniczej"(grudzień 2012 Z.S im. Jana 
Pawła  II-  Szydłowiec).  Podsumowująca  Projekt  (catering,  zajęcia 
warsztatowe dla  dzieci,  pokazy  udzielania  pierwszej  pomocy,  prezentacje 
multimedialne  młodzieży  na  temat  agresji  i  przemocy).  Współorganizator 
Konferencji Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna w Szydłowcu. Liczba 
uczestników 64. 

12. Działania Promocyjne: 
- kubki z nadrukiem: Stop przemocy rówieśniczej
- koszulki dla liderek młodzieżowych z nadrukiem j.w. 
- długopisy z nadrukiem j.w. 
- ulotki 
- plakaty 
- informacje  o  projekcie  na  stronach  internetowych  podmiotów 

wykonujących  działania,  ogłoszenia  w  lokalnej  prasie  oraz  Biuletynie 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Szydłowcu.

Rezultaty: 

Realizacja  projektu  przyczyniła  się  do  osiągnięcia  zakładanych  celów 
w zdecydowanej większości. Celami tymi były: 
- działania  profilaktyczne  ukierunkowane  na  zapobieganiu  pojawiania  się 

zjawiska  przemocy  domowej  poprzez  uświadomienie  źródeł,  charakteru 
i sposobu rozwiązywania różnych problemów związanych z przemocą,

- rozwój poradnictwa specjalistycznego,
- działania terapeutyczne adresowane do osób uwikłanych w przemoc,
-  integracja środowisk rodzinnych 

W  wyniku  realizacji  projektu  osiągnięto  szereg  zakładanych  rezultatów 
miękkich.  Zaobserwowano  zwiększenie  świadomości  społecznej  na  temat 
przemocy w rodzinie oraz pogłębienie wiedzy na temat tego zjawiska. Dzieci 
i młodzież uwrażliwiono na krzywdę ludzką, o czym świadczą ich wypowiedzi 
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zawarte  w ankietach,  które  przeprowadzono  na  koniec  zajęć.  U uczestników 
grupy  wsparcia  zaobserwowano  zwiększenie  samooceny,  poczucia  własnej 
wartości. Wskaźnikami potwierdzającymi powyższe była zmiana sposobu bycia 
na  bardziej  zdecydowany,  otwarty,  pewny  siebie,  a  narzędziem  obserwacja, 
ankieta  ewaluacyjna  na  koniec  zajęć.  Dostrzeżono  zmianę  przekonań 
dotyczących  pełnienia  ról  społecznych,  zwiększenie  kompetencji  w  zakresie 
komunikacji,  nabycie  umiejętności  prawidłowej  reakcji  na  przemoc,  wzrost 
świadomości kobiet na temat toksyczności związku. 

Statystyka: 

Odbyło się 11 spotkań Zespołu. Powołano 1 grupę roboczą (trzy spotkania). 
Zespół Interdyscyplinarny rozpatrzył w roku 2012 - 27 Niebieskich Kart. 
7 Kart kontynuowanych jest z roku 2011
4 Karty założone przez pracowników Opieki Społecznej 
21 Kart założonych przez Policję
1 Karta założona przez pracownika Oświaty 
1  Karta  założona  przez  pracownika  Ochrony 
zdrowia 
13 sporządzonych Niebieskich Kart C 
9 sporządzonych Niebieskich Kart D 
18 zakończonych Niebieskich Kart 
3 przekazane  przez  Zespół  zawiadomienia  do 
prokuratury  o  wgląd  w  sytuację  rodziny  i 
sprawdzenie  czy  zachowania  jej  członków  nie 
mają znamion przestępstwa.
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